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Oœwiadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Donalda Tuska

Szanowny Panie Premierze!
Po³udniowa Polska tonie. Do miejscowoœci, których mieszkañcy przyst¹pili do usuwania szkód spo-

wodowanych majow¹ powodzi¹, wraca woda. Znów zalewa dobytek, ton¹ zwierzêta, niszczeje maj¹tek.
Od dziesi¹tków lat nie zanotowano w kraju takiej katastrofy, o tak wielkim zasiêgu i skutkach, siêga-
j¹cych poza obszar objêty bezpoœrednio klêsk¹. Rozpadaj¹ siê budynki, upadaj¹ mosty, rozp³ywaj¹ siê
namokniête nasypy kolejowe i drogowe. Zak³ócenia rozchodz¹ siê wokó³ niczym fale na wodzie, dotyka-
j¹c te¿ innych elementów systemów infrastrukturalnych, destabilizuj¹c funkcjonowanie transportu ko-
lejowego i drogowego, telekomunikacji, wkrótce mo¿e i energetyki. Dochodzi³y do mnie informacje, ¿e
niejednokrotnie bywa³o tak, ¿e zabrak³o dos³ownie kilku worków z piaskiem, kilku par r¹k do pracy, aby
obroniæ kolejn¹ zatopion¹ i zniszczon¹ przez ¿ywio³ miejscowoœæ. Ludzie dotkniêci tragedi¹ rujnuj¹c¹
dorobek ca³ego ¿ycia czêsto stwierdzaj¹ gorzko, ¿e mo¿e o uratowaniu niektórych miejscowoœci zdecy-
dowa³oby u¿ycie tych kilku amfibii, które zabezpieczaj¹ wizyty Pana Premiera i panów ministrów na te-
renach powodziowych.

Panie Premierze! Media przekazuj¹ obraz zatroskanego Pana Premiera, zamyœlonego, otoczonego œwit¹
wœród zalanych wsi i miast. Wielu z nas, nie bêdê kryæ, zamiast ogl¹daæ premiera polskiego rz¹du wizytu-
j¹cego wa³y i kontroluj¹cego dzia³anie zawodowych i ochotniczych stra¿y po¿arnych, wola³oby otrzymaæ
informacje o tym, jak rz¹d zareagowa³ na tê sytuacjê. I jak uniemo¿liwi³ to, ¿eby siê powtórzy³a.

Panie Premierze, proszê o odpowiedŸ na kilka pytañ, które za moim poœrednictwem zadaj¹ wyborcy.
1. Czy w Pana ocenie pañstwo polskie, administracja rz¹dowa zapewni³y obywatelom dostateczny

poziom bezpieczeñstwa rozumianego szeroko jako bezpieczeñstwo fizyczne osób i ochrona mienia przed
zniszczeniem oraz poczucie bezpieczeñstwa wynikaj¹ce z istnienia klarownych, jasnych, stabilnych za-
sad prawa?

2. Czy parametry fizykalne (wielkoœæ opadów, czas ich trwania, obszar nimi objêty) uzasadniaj¹ trak-
towanie powodzi jako klêski o niespotykanych dot¹d i niepowtarzalnych rozmiarach, co czyni¹ media
¿yczliwe Panu Premierowi, czy te¿ do osi¹gniêcia takiej skali strat i szkód przyczyni³y siê inne wzglêdy?

3. Jak Pan i kierowany przez Pana rz¹d ocenia stan gospodarki wodnej w kraju w roku tej wielkiej powodzi;
jak utrzymane s¹ wa³y przeciwpowodziowe, jak czêsto modernizowane, w jakiej czêœci potrzebuj¹ natychmia-
stowej modernizacji, jakie jest zaawansowanie inwestycji zmniejszaj¹cych negatywne skutki powodzi?

4. Czy istnieje plan strategiczny ochrony przed powodzi¹? Jeœli tak, to jak jest realizowany, w jakim
zakresie zosta³ ju¿ zrealizowany?

5. Jak ocenia Pan potencja³ si³ i œrodków zaanga¿owanych w usuwanie skutków powodzi? Media
przekazywa³y w maju informacje o tym, ¿e do ochrony konkretnych miejscowoœci minister obrony naro-
dowej osobiœcie kierowa³ po kilka amfibii. Czy istotnie decyzje o zaanga¿owaniu potencja³u tej wielkoœci
zapadaj¹ na poziomie MON?

6. Jak w Pana ocenie na poziom mo¿liwego zaanga¿owania si³ zbrojnych w walkê z ¿ywio³em wp³ywa
zaniechanie poboru?

7. Dlaczego we Wroc³awiu, w Sandomierzu i w wielu innych miejscach powtarza siê to za ¿ycia jedne-
go pokolenia, dlaczego po kilkunastu latach znów tak samo zaskakuje nas ¿ywio³, dlaczego nie wyci¹g-
niêto wniosków z wydarzeñ 1997 r.?
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